

外國人或港澳居民申請創業家簽證(或居留證)基本資料表

申請者為個人

首次申請

申請者為團隊，主申請人姓名：

延期居留

| 姓 名 | 性別 | 國籍 | 學歷(註 1&2) (請勾選並附學歷證件) | 電郵地址 (聯絡電話/傳真) | 申請資格代碼 |
|-----|--|----|---|-------------------|--------|
| | <input type="checkbox"/> 男 <input type="checkbox"/> 女 | | <input type="checkbox"/> 高中 <input type="checkbox"/> 專科 <input type="checkbox"/> 大學以上 | | |
| | <input type="checkbox"/> 男 <input type="checkbox"/> 女 | | <input type="checkbox"/> 高中 <input type="checkbox"/> 專科 <input type="checkbox"/> 大學以上 | | |
| | <input type="checkbox"/> 男 <input type="checkbox"/> 女 | | <input type="checkbox"/> 高中 <input type="checkbox"/> 專科 <input type="checkbox"/> 大學以上 | | |

附註：

1. 申請人或申請團隊成員之學歷未達高中以上(含高中)，不符合申請資格。
2. 如申請延期居留，免填報學歷欄位。
3. 申請團隊原則以 3 人為限，且團隊成員應共同符合同一申請資格代碼，如各成員適用不同之申請資格代碼，請另檢具合作意向書。
4. 其他應備文件請參閱「外國人來臺申請創業家簽證資格審查處理要點」之附表。

首次申請資格代碼：

- 1.1 申請人已獲得國內外創業投資事業投資，或於政府認定之國際性募資平臺籌資新臺幣 200 萬元以上
- 1.2 申請人已獲同意進駐政府認定之創新創業園區、經濟部直營、合作或獲得經濟部近三年評鑑優良之育成機構。
- 1.3 申請人已取得國內外專利權。
- 1.4 申請人已參加國內外具代表性之創業及設計競賽獲獎，或申請政府鼓勵外國創業家來臺專案計畫通過者。
- 1.5.1 申請人已在臺設立未滿 5 年之事業，擔任該事業之負責人及投資新臺幣 100 萬元以上，並獲得國內外創業投資事業投資新臺幣 200 萬元以上。
- 1.5.2 申請人已在臺設立未滿 5 年之事業，擔任該事業之負責人及投資新臺幣 100 萬元以上，並已登錄財團法人中華民國證券櫃檯買賣中心創櫃板。
- 1.5.3 申請人已在臺設立未滿 5 年之事業，擔任該事業之負責人及投資新臺幣 100 萬元以上，並申請取得我國發明專利權、或經我國發明專利權人以其發明專利權讓與或授權實施並經經濟部智慧財產局登記。
- 1.5.4 申請人已在臺設立未滿 5 年之事業，擔任該事業之負責人及投資新臺幣 100 萬元以上，

並進駐行政院核定之國際創新創業園區、經濟部直營、合作或獲得經濟部近3年評鑑優良之育成機構。

- 1.5.5 申請人已在臺設立未滿5年之事業，擔任該事業之負責人及投資新臺幣100萬元以上，申請事業或其負責人曾參加國內外具代表性之創業、設計競賽獲獎。
- 2.1 申請團隊尚未在臺設立事業，已獲得國內外創業投資事業投資，或於政府認定之國際性募資平臺籌資新臺幣200萬元以上。
- 2.2 申請團隊尚未在臺設立事業，已獲同意進駐政府認定之創新創業園區、經濟部直營、合作或獲得經濟部近3年評鑑優良之育成機構。
- 2.3 申請團隊尚未在臺設立事業，已取得國內外專利權。
- 2.4 申請團隊尚未在臺設立事業，已參加國內外具代表性之創業、設計競賽獲獎，或申請政府鼓勵外國創業家來臺專案計畫通過。
- 3.1 申請團隊已在臺設立未滿5年之事業，該團體之成員須擔任該事業負責人、經理人或主管職務，且合計投資金額達新臺幣100萬元以上，並已獲得國內外創業投資事業投資新臺幣200萬元以上。
- 3.2 申請團隊已在臺設立未滿5年之事業，該團體之成員須擔任該事業負責人、經理人或主管職務，且合計投資金額達新臺幣100萬元以上，並已登錄財團法人中華民國證券櫃檯買賣中心創櫃板。
- 3.3 申請團隊已在臺設立未滿5年之事業，該團體之成員須擔任該事業負責人、經理人或主管職務，且合計投資金額達新臺幣100萬元以上，並申請取得我國發明專利權、或經我國發明專利權人以其發明專利權讓與或授權實施並經經濟部智慧財產局登記。
- 3.4 申請團隊已在臺設立未滿5年之事業，該團體之成員須擔任該事業負責人、經理人或主管職務，且合計投資金額達新臺幣100萬元以上，並已進駐行政院核定之國際創新創業園區、經濟部直營、合作或獲得經濟部近3年評鑑優良之育成機構。
- 3.5 申請團隊已在臺設立未滿5年之事業，該團體之成員須擔任該事業負責人、經理人或主管職務，且合計投資金額達新臺幣100萬元以上，申請事業或其負責人曾參加國內外具代表性之創業、設計競賽獲獎。

延期居留申請資格代碼：

- 4.1 申請人(團隊)在臺事業最近1年或最近3年平均年營業收入達新臺幣300萬元以上。
- 4.2 申請人(團隊)在臺事業最近1年或最近3年平均年營業費用達新臺幣100萬元以上。
- 4.3 申請人(團隊)在臺事業聘僱全職臺籍員工數達3人以上。
- 4.4 申請人(團隊)在臺事業取得其他足資審核之營運實績，並經目的事業主管機關認定對國內經濟發展有貢獻。

創業家簽證申請團隊成員合作意向書(參考範本)

申請團隊名稱：

團隊成員：

主申請人姓名： _____ (以下簡稱甲方)

合作人姓名： _____ (以下簡稱乙方)

合作人姓名： _____ (以下簡稱丙方)

一、本團隊成員甲、乙、丙三方(或甲乙雙方)為合作在臺設立事業，確有在臺居留之必要，爰簽定本合作意向書以共同申請創業家簽證。

二、甲乙丙三方(或甲乙雙方)擬合作事項包括(請條列式摘列)：

(一).....

(二)其他合作個案另以契約約定之。

三、本合作意願書自簽訂日起生效，為期 年，期滿得經甲乙丙三方(或甲乙雙方)協商後續約，或得由任一方於效期內終止關係，並依相關法律追究責任，若因此衍生之訴訟及相關費用由甲方(主申請人)概括負責。

三、本團隊成員在臺居留期間，將確實遵守中華民國各項法律及法令規章，並致力在臺共同籌設或經營管理新創事業等相關事宜，不得從事與許可目的不符之業務、工作、行為、活動或其他違常(法)情事。

四、本意向書所載事項如有不實，合作團隊及簽署成員願負一切中華民國之法律責任。

本合作意向書正本壹式三份，由甲乙丙三方各執正本一份為憑

甲方：(簽章)

乙方：(簽章)

丙方：(簽章)

代理人姓名：

地址：

聯絡電話

西元 年 月 日

Application Categories for Entrepreneur Visas

Applicant is an individual

Initial application

Applicant acts as representative of a group (Note 3)

Extension

| Full Name | Gender | Nationality | Educational level (Notes 1 and 2) | Email address (Telephone/Fax) | Application category (Note 5) |
|-----------|--|-------------|--|----------------------------------|-------------------------------------|
| | <input type="checkbox"/> Male <input type="checkbox"/> Female | | <input type="checkbox"/> Senior high school <input type="checkbox"/> Junior college <input type="checkbox"/> University or above | | |
| | <input type="checkbox"/> Male <input type="checkbox"/> Female | | <input type="checkbox"/> Senior high school <input type="checkbox"/> Junior college <input type="checkbox"/> University or above | | |
| | <input type="checkbox"/> Male <input type="checkbox"/> Female | | <input type="checkbox"/> Senior high school <input type="checkbox"/> Junior college <input type="checkbox"/> University or above | | |

Notes

1. A foreign national applying for an Entrepreneur Visa must have completed senior high school level or the equivalent thereof.
2. If you apply for an extension, you do not need to fill in the column on educational level.
3. A group may not exceed three members, and all members shall conform to the same application category. If the members are eligible for different application categories, a letter of intent (LOI) must be submitted.
4. For other documents that need to be submitted for an Entrepreneur Visa application, please refer to the Appendix of the Examination Directions of Entrepreneur Visa Qualification for Foreign Nationals.
5. Please select one or more categories listed below by filling in the corresponding number(s).

Initial application categories

- 1.1 The applicant has secured investment from a domestic or overseas venture capital company, or obtained funding of at least NT\$2 million from a government-approved international fundraising platform.
- 1.2 The applicant has received approval to operate at a government-designated innovation park, or in an incubator facility that is either directly run by the Ministry of Economic Affairs (MOEA), operated in collaboration with the MOEA, or has been rated by the MOEA as a first-class incubator facility within the past three years.
- 1.3 The applicant has been awarded patents either in Taiwan or overseas.
- 1.4 The applicant has won an award in a leading domestic or overseas business startup or design competition, or has received approval to participate in a government project to encourage overseas entrepreneurs to invest in Taiwan.
- 1.5.1 The applicant has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years, served as its legal representative, and invested a total of at least NT\$1 million

in it. In addition, the enterprise has obtained funding of at least NT\$2 million from a domestic or overseas venture capital company.

- 1.5.2 The applicant has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years, served as its legal representative, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has been listed on the Go Incubation Board for Startup and Acceleration Firms (GISA) of the Taipei Exchange (TPEX).
- 1.5.3 The applicant has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years, served as its legal representative, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has either been awarded an invention patent in Taiwan or been the recipient of patent rights transferred or licensed by a Taiwanese invention patentee, as registered with the Intellectual Property Office of the MOEA.
- 1.5.4 The applicant has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years, served as its legal representative, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has operated at an innovation park designated by the Executive Yuan, or an incubator facility that is either directly run by the MOEA, operated in collaboration with the MOEA, or has been rated by the MOEA as a first-class incubator facility within the past three years.
- 1.5.5 The applicant has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years, served as its legal representative, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise or its legal representative has won an award in a leading domestic or overseas business startup or design competition.
- 2.1 The applicant group has not yet established an enterprise in Taiwan, but has secured investment from a domestic or overseas venture capital company, or obtained funding of at least NT\$2 million from a government-designated international fundraising platform.
- 2.2 The applicant group has not yet established an enterprise in Taiwan, but has received approval to operate at a government-designated innovation park or at an incubator facility that is either directly run by the MOEA, operated in collaboration with the MOEA, or has been rated by the MOEA as a first-class incubator facility within the past three years.
- 2.3 The applicant group has not yet established an enterprise in Taiwan, but has been awarded patents either in Taiwan or overseas.
- 2.4 The applicant group has not yet established an enterprise in Taiwan, but has won an award in a leading domestic or overseas business startup or design competition, or has received approval to participate in a government project to encourage overseas entrepreneurs to invest in Taiwan.
- 3.1 The applicant group has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years. Members of the group have served as legal representatives, managers, or superiors at the enterprise, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has obtained funding of at least NT\$2 million from a domestic or overseas venture capital company.
- 3.2 The applicant group has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan

for less than five years. Members of the group have served as legal representatives, managers, or superiors at the enterprise, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has been listed on the Go Incubation Board for Startup and Acceleration Firms (GISA) of the Taipei Exchange (TPEX).

- 3.3 The applicant group has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years. Members of the group have served as legal representatives, managers, or superiors at the enterprise, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has either been awarded an invention patent in Taiwan or been the recipient of patent rights transferred or licensed by a Taiwanese invention patentee, as registered with the Intellectual Property Office of the MOEA.
- 3.4 The applicant group has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years. Members of the group have served as legal representatives, managers, or superiors at the enterprise, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise has operated at an innovation park designated by the Executive Yuan or an incubator facility that is either directly run by the MOEA, operated in collaboration with the MOEA, or has been rated by the MOEA as a first-class incubator facility within the past three years.
- 3.5 The applicant group has established an enterprise that has been lawfully registered in Taiwan for less than five years. Members of the group have served as legal representatives, managers, or superiors at the enterprise, and invested a total of at least NT\$1 million in it. In addition, the enterprise or its legal representative has won an award in a leading domestic or overseas business startup or design competition.

Extension categories

- 4.1 The revenue of the enterprise of the applicant (group) for the most recent year, or the average annual revenue for the most recent three years, is at least NT\$3 million.
- 4.2 The operating costs of the enterprise of the applicant (group) for the most recent year, or the average annual operating costs for the most recent three years, is at least NT\$1 million.
- 4.3 The enterprise of the applicant (group) employs at least three ROC nationals in full-time positions.
- 4.4 The enterprise of the applicant (group) can demonstrate some other category of operational performance that leads the competent authority to determine that the enterprise is making a positive contribution to Taiwan's economic development.

**Entrepreneur Visa—Applicant Group
Letter of Intent on Cooperation
(Sample document)**

Name of applicant group:

Name of lead applicant: _____

Name of business partner I: _____

Name of business partner II: _____(if applicable)

* An applicant group shall consist of either one lead applicant plus one business partner, or one lead applicant plus two business partners.

1. The members of the applicant group, in consideration of their need to reside in the Republic of China (Taiwan) in order to establish an enterprise therein, have drawn up this letter of intent on cooperation (LOI) to jointly apply for an Entrepreneur Visa.
2. The members of the applicant group intend to cooperate on the following (please list items individually using bullet points):
 -
 -

Other items may be agreed upon through separate contracts.

3. This LOI shall enter into force on the date of signature, and shall remain in effect for a period of __ year(s). Upon expiration of the LOI, the members of the applicant group may agree to renew it. Any of the members may terminate the LOI prior to its expiration, with subsequent liabilities to be determined based on relevant laws and regulations. The lead applicant shall bear liability for any litigation costs and related expenses resulting from such early termination.

4. During the period of residency in Taiwan, the members of the applicant group shall abide by ROC laws and regulations, and shall work assiduously to jointly establish and manage their enterprise. They may not engage in any business, work, behavior, or activity inconsistent with the purpose of the Entrepreneur Visa.
5. The applicant group, as well as the individual members thereof, shall be wholly liable under ROC law for any untruthful or misleading statements made in this LOI.

Two [or: three] copies of this LOI, being identical in content and equally effective, are hereby signed on [date (day/month/year)].

Lead applicant
(Seal)

Business partner I
(Seal)

Business partner II
(if applicable)
(Seal)

Name of agent (if applicable):

Address of agent (or lead applicant):

Tel. no. of agent (or lead applicant):